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Protokół Nr 16/2016 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowi, Kultury i Sportu   

Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło się dnia 18 listopada  2016 roku. 

Początek posiedzenia o godz.  10
00 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Marcin Kowalczyk    –  Przewodniczący Komisji 

2. Anna Olejnik      –  Z-ca Przewodniczącego Komisji  

3. Józef Krzeszowski    –  Członek 

4. Ilona Kucharczyk    –  Członek 

5. Bronisław Światły    –  Członek 

8.  Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

9. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

10. Ludmiła Wypych   - Inspektor UG 

11.Agnieszka Kurpet   -   

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Marcin Kowalczyk  – Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1.  Omówienie materiałów na XX sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2016r.  

b) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 r.  

c) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017r.  

d) określenie stawek podatku rolnego na 2017 rok, 

e) określenie stawek podatku leśnego na 2017r., 

f) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  z budżetu Gminy Wierzchlas  

dla publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  i  innych form 

wychowania przedszkolnego  oraz publicznych szkół podstawowych                          

i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Wierzchlas przez inne niż Gmina 

Wierzchlas osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.  

g) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

h) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzenia ścieków,  



2 

 

i) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego,  

2. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przebieg obrad: 

 

Punkt 1 

Omówienie materiałów na XX sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2016r.  

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, że zachodzi konieczność 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2016 r. 

 Dział 600. Transport i łączność -  przesunięcie między paragrafami o 40 

000 zł po stronie zwiększeń i zmniejszeń 

 Dział 750. Administracja – w poszczególnych rozdziałach dokonuje się 

przesunięć między paragrafami na kwotę 35 000 zł 

Dokonane przesunięcia nie mają wpływu na budżet. 

 Dział 754. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (straże) 

Na poprzedniej sesji wprowadzone były do budżetu dotacje, które przekazywane 

były strażom.  

Po rozpatrzeniu wniosków okazało się, że OSP Mierzyce złożyły wniosek na 

zakup mundurów galowych, które nie są finansowane. W związku z tym 

należało cofnąć dotację i środki w wysokości 1 482, 69 zł zostają z powrotem 

wprowadzone do budżetu z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie straży. 

Dotacja zostaje zmniejszona jak wcześniej po stronie zwiększeń i zmniejszeń 

(załącznik dotacyjny). 

 Dział 852. Pomoc społeczna. 

W dziale tym również zachodzi konieczność przesunięcia środków między 

paragrafami o kwotę 

9 000 zł po stronie zwiększeń i po stronie zmniejszeń. 

 Dział 801. Oświata i wychowanie 

W dziale tym dokonuje się zmniejszeń i zwiększeń między poszczególnymi 

paragrafami na kwotę 50 000 zł. 

Zmniejszeń dokonuje się w szkole w Wierzchlesie, Kraszkowicach                              

i Mierzycach. 

Środki przenosi się na paragraf 80 104, z którego środki przekazywane będą do 

innych gmin za pobyt dzieci z naszego terenu w przedszkolach znajdujących się 
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w innych gminach. Otrzymaliśmy już zawiadomienie z Gminy Wieluń i musimy 

przekazać 30 000 zł na pobyt dzieci w placówkach znajdujących się na terenie 

Gminy Wieluń. Zabezpieczonych zostało  cel 50 000 zł. 

Łącznie przeniesienia stanowią kwotę 140 092, 14 zł . 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dla OSP Wierzchlas przekazana została dotacja               

w wysokości 4 009, 45 zł. po przygotowaniu dokumentacji okazało się, że 

dotacja ta przeznaczona była na orkiestrę. Środki na ten cel zabezpieczone były 

podczas podziału „wolnych   środków” w wysokości 5 000 zł. 

W związku z tym dostosowuje budżet zgodnie z przeznaczeniem środków                     

w poszczególnych Działach. 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

 

b) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 r.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych Inspektor ds. podatków               

i opłat lokalnych Urzędu Gminy . Ludmiła Wypych poinformowała, że ze 

względu na wskaźnik deflacji 0,9 stawki maksymalne dotyczące danych stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2017 r. zostały obniżone (MP. z 2016 

poz. 779). Wobec powyższego stawki w uchwale nie mogą być wyższe niż te                    

w obwieszczeniu i tam, gdzie były maksymalne, np. od domków letniskowych, 

od obszarów rewitalizacji, od budynków dotyczących świadczeń zdrowotnych, 

od samochodów ciężarowych posiadających 4 osie i więcej przy innych 

systemach zawieszeniach o masie  powyżej 31 ton oraz od ciągników 

siodłowych o masie zespołu wyższej niż 40 ton przy innych zamierzeniach,                 

3 osie i więcej zostały obniżone. W pozostałych, które nie były maksymalne             

w związku z ustawą budżetową na 2017 r. podwyższono  o prognozowany 

średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych o 101,3 %. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionej informacji i wnosi o podjęcie 

uchwały w/w sprawie na najbliższej sesji Rady Gminy.  
 

c) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017r.  

Ludmiła Wypych Inspektor ds. podatków  i opłat lokalnych Urzędu Gminy  

poinformowała, że ze względu na wskaźnik deflacji 0,9 stawki maksymalne 

dotyczące danych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2017 r. 

zostały obniżone (MP. z 2016 poz. 779). 

Wobec powyższego stawki w uchwale nie mogą być wyższe niż te                             

w obwieszczeniu i tam, gdzie były maksymalne, np. od domków letniskowych, 

od obszarów rewitalizacji, od budynków dotyczących świadczeń zdrowotnych, 
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od samochodów ciężarowych posiadających 4 osie i więcej przy innych 

systemach zawieszeniach o masie  powyżej 31 ton oraz od ciągników 

siodłowych o masie zespołu wyższej niż 40 ton przy innych zamierzeniach,                

3 osie i więcej zostały obniżone. 

W pozostałych, które nie były maksymalne w związku z ustawą budżetową na 

2017 r. podwyższono  o prognozowany średnioroczny wskaźnik cen towarów               

i usług konsumpcyjnych o 101,3 %. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionej informacji i wnosi o podjęcie 

uchwały w/w sprawie na najbliższej sesji Rady Gminy.  

 

d) określenie stawek podatku rolnego na 2017 rok, 

Ludmiłą Wypych poinformowała, że zgodnie z art.6 ustawy z dnia 15 listopada 

1984r. o podatku rolnym (Dz. U. z 2016 r. poz.617 ni 1579) podatek rolny 

obliczany jest według średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

poprzedzających rok podatkowy 2017 r., ogłoszoną w Komunikacie Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2016 r. w sprawie 

średniej ceny skupu  żyta  i wynosi 52,44 zł za 1 dt. 

Zgodnie z art.6 pkt.3 Rady Gminy są uprawnione do obniżenia cen skupu żyta 

określonych w ust.2 przyjmowanych jako podstawa obliczania podatku rolnego 

na obszarze gminy.  

Komisja zaproponowała obniżenie średniej ceny skupu żyta do kwoty 49 zł                            

za 1 dt. tj. do kwoty obowiązującej w 2016r.  i zwróciły się o przygotowanie 

projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawę do obliczenia podatku rolnego.  

 

e) określenie stawek podatku leśnego na 2017r., 

Ludmiła Wypych poinformowała, że zgodnie z art. 4 ust. 4  Ustawy z dnia 30 

października 2002r. o podatku leśnym  ogłasza, że  średnia cena sprzedaży 

drewna, obliczana jest według średniej ceny drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2016r. Średnia cena sprzedaży drewna 

ogłaszana została na podstawie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 20 października 2016 r. wyniosła 191,01 zł za 1 m
3
 tj. 

42,0222 zł za 1 hektar.  

Rada Gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę sprzedaży drewna 

przyjmowaną jako podstawę obliczania podatku leśnego na obszarze Gminy. 

Komisja nie miała uwag  i przychyliła się do przedstawionej informacji                             

i utrzymuje stawkę podatku w wysokości ogłoszonej przez  GUS. 
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f) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  z budżetu Gminy 

Wierzchlas dla publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych                    

i  innych form wychowania przedszkolnego  oraz publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Wierzchlas 

przez inne niż Gmina Wierzchlas osoby prawne lub fizyczne oraz trybu             

i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

wyjaśniła że uchwała w/w sprawie podjęta była w 2009 r., obecnie zmieniły się 

przepisy w tym zakresie. Podjęcie nowej uchwały polega na dostosowaniu jej do 

obowiązujących przepisów. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu. 

 

 

g) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały dotyczącym 

wysokości stawki za wodę w 2017r . Projekt uchwały zawierał proponowana 

podwyżkę za wodę o 0,10 gr. Obecnie stawka wynosi 2,20 zł za m
3
, a proponuje 

się zwiększyć do 2,30 zł. za m
3
 .  

Komisja  zaproponowała aby utrzymać dotychczasową stawkę  za wodę to jest  

2,20 zł za m
3
. 

 

h) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzenia ścieków,  

Komisja zapoznała się z przygotowanym projektem uchwały nie miała uwag i 

zaproponowała utrzymanie dotychczasowych  wysokości stawek  za ścieki.  

Komisja stwierdziła, że obecnie podłącza się coraz więcej mieszkańców 

Kraszkowic do kanalizacji.  

 

i) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego,  

Agnieszka Kurpet poinformowała, że zgodnie z art. 5a ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie należy do 

dnia 30 listopada przyjąć program współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2017.   

Poinformowała Komisję o wysokości środków możliwych do przeznaczenia na 

realizację poszczególnych zadań zgodnie z wnioskami, które wypłynęły do 

Urzędu Gminy,  a mianowicie:  
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- 74 000,00 zł na wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej (70 000,00 zł 

GZLKS, 4 000,00 Klub Sportowy Oldboy – turnieje w siatkówce i piłce nożnej  

- 10 000,00 zł na działalność wspomagającą rozwój wspólnot i społeczności 

lokalnych (5 000,00 KGW Mierzyce- instruktor śpiewu, 5 000,00 KGW 

Krzeczów – organizacja festynu świętojańskiego);  

- 15 500,00 zł na działalność na rzecz osób niepełnosprawnych (paczki dla 

dzieci, wycieczka, zajęcia arteterapii). 

Komisja nie miała uwag  poparły przedstawiony projekt programu współpracy.  

 

 

Punkt 2 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Komisja zapoznała się z apelem gmin w  sprawie uchylenia Rozporządzenia 

rady Ministrów z dnia 19 lipca 2016 r. w częściach dotyczących zmiany granic 

Gmin: Dobrzyń Wielki, Dąbrowa, Komprachcice i Prószków . 

Po zapoznaniu się z apelem Komisja i nie podjęła żadnej decyzji w tej sprawie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 
Protokołowała:         Przewodniczący  

           Komisji Oświaty, Zdrowia 

Marta Kowalczyk                       Kultury i Sportu   

 

        Marcin Kowalczyk  

             

 


